
SRECANJA
JUBILEJ
FILMSKEGA DELAVCA

»Zamisli
ne bo zmanjkalo!"

Prve korake je slovenskemu filmu utira-
la peščica entuziastov, ki se je začela s fil-
lnom ukvarjati (seveda amatersko) še pred
vojno. Med temi filmarji, ki so celulojd-
nerau traku zapisani že od vsega začetka,
jc tudi Dušan Povh, režiser, scenarist in
montažer kratkih f ilmov" ter direktor šte-
vilnih celovečernih filmov. Letos praznuje
slovenski film trideseti jubilej, hkrati pa
je slavljenec tudi Dušan Povh, saj prav
letos mineva trideset let njegove umetni-
ške ustvarjalnosti na tem področju.

»Po tridesetih letih se pri filmu spet
vračamo v tiste organizacijske oblike de-
la, ki so nam pomenile izhodišče, pa smo
jih potem, vzporedno z razvojem, zavrg-
li,« pravi naš jubilant, ko se pogovarjava
o sedanjem trenutku v slovenski filmski
umetnosti. »Prepričan pa sem, da imamo
prav sedaj vse možnosti in razloge, da bo-
mo skupaj s šolanimi, strokovno in teh-
nično usposobljenimi ter umetniško raz-
gledanimi sodelavci te oblike razvili. iz-
popolnili ter dopolnili z novimi izkušnja-
mi.«

»Z leti so verjetno nastale precejšnje
razlike tudi pri samem procesu realizaci-
je filma?«

»Res je. Naj dam samo primer: za sne-
manje prvega celovečernega filma smo po-
trebovali kar dvanajst mesecev, za vrsto

naslednjih pa samo polovico leta. Danes
snemalni čas ne presega 35 delovnih dni.
Tako svoje obveznosti po letnera planu
opravimo v nekaj mesecih, potem pa dalj-
šamo vrsto nezaposlenih. V jugoslovan-
skem prostoru je, vsaj za tiste, ki lahko
načrtujejo velike projekte, bolje, saj jim
takšni projekti omogočajo nekajletno za-
poslitev. Slovenski filmski delavci pa smo
bili za svoja prizadevanja, za racionaliza-
cijo postopka in potrošnje časa — kazno-
vani! Ce bi odslej resnično lahko posneli
štiri celovečerne filme in petnajst kratkih
filmov letno, bi lahko zaposlili vse film-
ske delavce in vsa tehnična sredstva skozi
vse leto. Vsaki ekipi bi bila na voljo teh-
nična sredstva tri mesece, to pa je že čas,
ki omogoča študijsko delo.«

Dušan Povh je prejel nagrado Prešer-
novega sklada in mesta Ljubljane, v svoji
vitrini pa hrani tudi vrsto ostalih nagrad
in priznanj (nagrada filmskega festivala v
Moskvi, Grand Prix v Leipzigu, nagrada
Zveze športov Jugoslavije, nagrada Fer-
ranie, pokal Minerva v Trentu), kar priča
o uspešnih in plodnih tridesetih letih film-
skega dela.

Jubilant sedaj z družino živi v Dreni-
kovi ulici. Kljub temu, da upokojeni di-
rektor Viba filma še vedno načrtuje in
snuje, vedno najde čas za delo v krajev-
nih družbenopolitičnih organizacijah. Se-
veda tudi pri tej dejavnosti včasih ne mo-
re iz svoje kulturniške kože, o čemer prL-
ča tudi posrečena karikatura volivnega
odbora, ki jo je naslikal ob decembrskih
volitvah (risbo smo objavili tudi v Javni
tribuni).

Ob jubileju je Dušan Povh posnel iz-
bor štirih »mini« filmov »S&lekcija<-, ki so
bili z uspehom prikazani v Beogradu na
festivalu kratkih filmov. Trenutno pa na-
črtuje kratki igrani film »Športni funk-
cionar«, ki ga bo realiziral s svojimi sode-
lavci, s katerimi je tudi začel pot film-
skega delavca.

»Idej ne bo zmanjkalo«, pravi ob kon-
cu razgovora, »če bomo le uresničili ob-
ljube in izkoristili do konca svoje znanje
inizkušnje!«

Mario L. Vilhar


